
 
    Landsbyordningen  Voerladegård  

Skolebestyrelsesmøde tirsdag 30/4 2024 
kl. 19-21.30 

på personalestuen  
 

Referat 

   
Forældrerep.:  Anders, Ditte, Vicky, Rikke, Morten, Jan, Nadia  
Medarbejderrep: Christian, Brian 
Ledelse: Jeanette, Merete 
 
Afbud: Rikke, Brian 
 
Vært:  Morten  
 
 

1. Orientering ved: 
a. Ledelse – skole, børnehave, SFO-klub.  

Skole: Info om personale – er på vej tilbage. 3 skolestarter i morgen 1. maj. 4 børn i 
specialtilbud fra det kommende skoleår. 3 i 1 undersøgelse på arbejdsmiljø blandt 
personalet. 6. årgang har haft en god aktivitetsdag i april samme med de 3 øvrige skoler.  
Planlægningen af kommende skoleår pågår. Vi er rigtige glade for vores onsdage – 
fordybelse, projekt, fagdage. Hvordan kan vi koble flere (ons)dage sammen?  Vi bliver 
ikke berørt af ændringer på skoleområdet i det kommende skoleår. Vi er udvalgt fra 
EVA til at indgå i et forskningsprojekt om ”Elevmotivation på mellemtrinnet” – pt 
overvejer vi for og imod.  Besøg af sygefraværsteamet, retter en opmærksomhed på 
emnet. Elevfraværet er generelt stigende i landet, kommunen – også hos os.  Kommunalt 
forældrearrangement d. 14. maj. Fraværsproblematikken er et af ”de vilde problemer”. 
Konfirmation i Voerladegård på lørdag. Ejendomsafdelingen er ved at blive indkørt efter 
planen.  
SFO og klub: Personale; der starter ny medarbejder i SFO 1/5 og igen d. 1/7. Vi skal 
have rekrutteret en ny medarbejder til klubben pr. d. 1/8.  
I klubben er der tanker om at drøfte med forældrene i yngste og ældste hvordan de kan 
bakke op om de fælles aktiviteter i klubben. Det kommer på til de kommende 
forældremøder. SB bakker op om idéen.  
Børnehaven: Der bliver bragt en artikel i det kommende Voerblad om børnehaven. 
Artiklen er forældreinitieret og skal bredes ud til de omkringlæggende lokalaviser.  
I slutningen af maj (29. maj) vil børnehaven inviterer familier fra byen, børnehaven, 
vuggestue og dagpleje til en fælles ”Kig og leg eftermiddag”. Der vil være forskellige 
aktiviteter for børnene og alle kan se vores lokaler.  
Fælles for børnehave, SFO og klub: Vi har optalt tilstedeværelsen af børn om fredagen 
efter de ændrede åbningstider. Vi kan se der er mange børn der bliver afhentet tæt på 
lukketid kl. 15.45. Det skaber et pres på familierne og personalet. Derfor vil vi 
imødekomme det ved at genudvide åbningstiden om fredagen til kl. 16.00. SB tog 
orienteringen om optællingen til efterretning og godkendte udvidelsen om fredagen.  
 



b. Medarbejdere  
Personale: Lille-team har besøg af en Phd. Studerende fra Italien som skriver om 
Udeskole.  
Yngste ”kører” derudaf.  De har afgivet en lærer til en midlertidig opgave i ældste.  
Det er dejligt er være leder et sted hvor alle tager en del af opgaven og hjælper til. 
Ældste har en medarbejder der så småt er  på vej tilbage. Ældste har deltaget i 
naturfagsmaraton.  Det kommende bliver klassedannelse til NES.  

 
2. Valgmødet  

Evaluering, status, tanker og gode ideer.  
Referat:  
Erfaring til en anden gang, at man godt kan holde en pause. Rækkefølgen på suppleanterne 
er afklaret. Næstformanden er blevet valgt ind i skolebestyrelsen på NES og trækker sig 
derfor fra bestyrelsen i Landsbyordningen pr. d. 31/7. 1. suppleanten indtræder i stedet.  

 
3. Digitale anbefalinger. 

Kort tilbagemelding på mini-undersøgelse i de 3 team over 3 uger.  
Drøftelse. 
Jeg har tidlige sendt bilag ud – tjek evt. selv linket: 
Anbefalinger om skærmbrug klar til grundskoler og fritidstilbud | Børne– og 
Undervisningsministeriet (uvm.dk) 
Referat: 
Tilbagemelding på miniundersøgelse. 
Lille-team: 1 time om ugen 
Yngste: 2 timer om ugen 
Ældste: ½ til 1 time om dagen qua materialer på ”Min uddannelse” 
Der kn være særlige aftaler med enkeltelever.  
Der pågår en ændring i udstyr til eleverne – i-pad til de yngste og PC til ældste. Der er stadig 
opbakning til fællesskabet; boldspil; brætspil m.m. 
Det digitale fylder ikke meget i fritidsdelen og børnehaven. 
Vurderingen er at personalet er bevidste om brugen af de digitale hjælpemidler – og balancen er fin.  
Emnet og anbefalingerne er altid gode at vende tilbage til for en drøftelse.  
 

 
4. Trivselsmålingen.  

Fælles kig, undren – drøftelse. 
Den er først lige blevet tilgængelig og personalet har endnu ikke set resultaterne, som jeg 
vedhæfter som bilag. 
Referat: 
Vi har tradition for at de enkelte teams arbejder med resultaterne. De fordyber sig 
efterfølgende i 2-3 temaer til drøftelse med børnene. SB fik vist nogle tal fra Skanderborg 
Kommune og landsgennemsnit. Trivselsmålingen skal tages som et øjebliksbillede og 
kræver en definition eller oversættelse.  
Et er trivselsmålingen, det handler også om den løbende trivselsarbejde i børnegrupperne og 
dialogen med eleverne. 

 
5. Brugertilfredshedsundersøgelse i børnehaven. 

Kort orientering om BTU – og indhold i spørgsmålene. 
Bliver givet et punkt på næste møde også.  



Referat: 
Undersøgelsen er til drøftelse blandt kontraktholderne i næste uge.  
I Voerladegård har 55% af forældrene svaret. Personalet havde en kort drøftelse af 
resultaterne på sidste P-møde. Vi har ingen mulighed for sammenligning med kommune 
eller landsresultater, så resultaterne står noget alene.  

 
6. Logo  

Der arbejdes med et ansigtsløft til det nuværende gamle logo. Håber der et noget klar, som i 
kan se. 
Ligeledes ønsker vi at navnet Eventyrhulen udgår 😊  
Referat: 
Drøftelse af de fremsendte forslag til nyt logo. Svært at vælge. SB anbefalede at inddrage 
børnene i processen – evt med en afstemning.   
 

7. Princip for skole-hjem samarbejdet. 
Det trækker ud med arbejdet for Merete – hvor langt er hun nu? Og hvor er der brug for 
sparring?  
Referat: 
Langt princip. Tydeligt rammesætning, hvad står vi på og hvad går vi med.  
Helt overordnet skal princippet gerne signalere at vi som skole/sted har nogle pædagogiske 
rammer og værdier, man træder ind i med sit barn. Forældrene kender barnet bedst. Vigtigt 
at skolen er tydelig med forventninger – og at alle har blik for fællesskabet. Princippet skal 
understøtte dialog og tillid og respekt.  
Fælleskonflikter og forældre, bliver ikke favnet af princippet.  
Princippets del om kommunikation skal hedde AULA.  Det skal have en omgang mere.  
Mange af de formuleringer og tiltage der er i princippet kan også omskrives eller omfatte 
børnehaven.  

 
8. Nyt fra udvalgene? Og indhold til næste møde.t 

Referat:  
Opdatering på Multisalens projekt.  
Udstykningsplaner mod Voervadsbro har været i høring – men planerne er noget ude i 
fremtiden.  

 
9. Evt.  

Vært næste gang: Anders 
Kloster Mølle – der er ikke mange medlemmer i Støtteforeningen. Der skal en meddelelse 
ud til forældre om opfordringen til indmeldelse.  

 
 
 
Vel mødt. 
 
Anders og Merete   

 
 

 
 


